

RADA GMINY CIEPŁOWODY

Protokół nr XLIII/18

**z XLIII sesji Rady Gminy Ciepłowody odbytej w dniu 27.04.2018 r. godz.9³⁰
w sali nr 12 przy Pl. Mickiewicza 2 w Ciepłowodach.**

Przewodniczący Rady otworzył XLIII sesję Rady Gminy Ciepłowody, na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad, na ustawową ilość 15 radnych, w sesji uczestniczyło 12 radnych. Listy obecności stanowią załącznik nr 1 do protokołu.

Do programu posiedzenia, który odczytał, wniósł poprawkę aby wycofać pkt 8. Poprawka j. w została przyjęta jednogłośnie.

Zaproponował aby w pkt 9 a wprowadzić Oświadczenie w przedmiocie wniosku Posła na Sejm RP Jarosława Sachajko o podjęcie uchwały w sprawie chwilowego wstrzymania przekazywania naliczonych środków pieniężnych dla Izb Rolniczych do chwili podjęcia przez Sejm RP poprawki do ustawy z dnia 14 grudnia 1995 r o Izbach Rolniczych.

Poprawka j.w. została przyjęta jednogłośnie.

Program posiedzenia z wniesionymi poprawkami został przyjęty jednogłośnie i stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

Doszedł radny R. Czerwiński- obecnych 13 radnych

Ad. 2 Do protokołu z ostatniej sesji uwag nie wniesiono. Protokół został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 3

Informację z pracy Urzędu między sesjami przedstawił P. Wójt.

- podjęto zarządzenia wg rejestru zarządzeń Wójta prowadzonym w sekretariacie UG,
- zawarcie umowy na dofinansowanie zakupu sprzętu dla OSP,
- wcześniej już informował o złożeniu wniosku na przebudowę drogi po byłym PGR w Ciepłowodach, wniosek się przesunie w czasie, bo w trakcie zatwierdzania dokumentacji projektowo kosztorysowej, konserwator zabytków zwrócił nam uwagę i zalecił aby droga została wykonana nie w masie asfaltowej a w kamieniu. To powoduje to, że musieliśmy zmienić projekt, koszt zwiększył się o 100% (planowano 500 tys. zł, obecnie ten koszt wyniesie 800 tys. zł.) To bardzo duża inwestycja, z tej kostki na pewno nie wszyscy będą zadowoleni, bo wiemy jak się po niej jeździ, zobaczymy jeszcze co konserwator powie jeśli chodzi o wykończenia tej kostki. Wniosek jak zapewnił zostanie złożony z opóźnieniem. Nie wie tylko czy dostaniemy tak duże dofinansowanie 90% na tak krótki odcinek, bo można za te środki wykonać przykładowo 2 km drogi powiatowej. Musimy się dostosować do wytycznych konserwatora zabytków, pomimo, że niewiele z tych zabytków tam zostało,
- odciążenie się w czasie również wprowadzenie elektronicznego systemu, który obejmie wpłaty bezgotówkowe podatków i płatności kartą. To wynika z przedłużenia terminu wykonania tego zadania przez firmę.
- nasz wniosek złożony na formę elektroniczną mpzp przeszedł etap oceny formalnej, czekamy na którym miejscu się znajdzie co do dofinansowania,
- nie otrzymaliśmy dofinansowania na modernizację GOKU etap I, nasz wniosek przeszedł ocenę formalną, znalazł się na liście rezerwowej dość nisko, nie liczymy na tą dotację, bo jest ona uzależniona od tego czy inne gminy wykonają zadania na które dostały dofinansowanie, a wiemy, że gminy będą się starały wykonać te

zadania. Oczywiście przy rozpatrzeniu tego wniosku pod uwagę był brany dochód na mieszkańca.

- składany będzie wniosek w Urzędzie Marszałkowskim na remont świetlicy w Piotrowicach Polskich, remont przewiduje odwodnienie, remont schodów wejściowych,

- złożony został wniosek na budowę świetlicy wiejskiej w Muszkowicach, czekamy na rozstrzygnięcie w terminie koniec maja, początek czerwca,

- złożono wniosek na doposażenie żłobka i utrzymanie w ciągu 2 lat bezpłatnie ze strony samorządu i mieszkańców. Jest to operacja na kwotę około 190 tys. zł, czekamy na rozstrzygnięcie,

-złożono wniosek na zajęcia dodatkowe dla uczniów oraz podnoszenie kwalifikacji nauczycieli. Ten wniosek obejmuje również doposażenie pracowni w nowy sprzęt, opieka na kwotę 400 tys. zł. Oba te ostatnie wnioski mają być realizowane w latach 2019 i 2020,

-odbyło się spotkanie z sołtysami, na którym omawiano sprawę diet dla sołtysów, organizacji wspólnego Dnia Dziecka, co do czego jest akceptacja. Rozmawialiśmy również o planach względem obszernego programu Roku Niepodległości, o czym powie P. Dyrektor.

- wdrażamy RODO, wszyscy pracownicy urzędu gminy i jednostek organizacyjnych są po szkoleniu, dalszy proces to wdrożenie dokumentacji i zatrudnienie osoby, która będzie to realizować,

- poinformował, że pozyskano środki pieniężne z projektu polsko czeskiego na organizację różnych wydarzeń w naszej gminie i czeskiej, min. 26 i 27 maja jest wyjazd w ramach tego projektu, liczy na obecność radnych,

P. E. Zielonka- to spotkanie, które jest planowane to jest wizyta 2 dniowa, musimy przywieść zespół muzyczny i 12 miejsc będzie do dyspozycji. W pierwszym dniu, to będzie Dzień Rodzinny, w drugim dniu wizyta w skansenie. Zapewniony nocleg i wyżywienie, dojazd, oczekuje jedynie na chęci do wyjazdu, zaprasza na zapisywanie się na listę,

P. J. Białkowski- sołtys wsi Jakubów- zapytał w odniesieniu do poruszanego tematu szacowania szkód łowieckich, czy gmina przygotowuje pismo protestacyjne odnośnie nałożonych ustawowo na sołtysów obowiązków.

P. Wójt- potwierdził, że tak, takie pismo zostanie przygotowane, wysłane zostanie do sąsiednich samorządów i z podpisami sołtysów wysłane do Ministerstwa.

Radna E. Lepka – zapytała w którym miejscu będzie robiona droga w Tomicach.

P. Wójt- przy wjeździe do Tomi przy nieruchomości do Pana sołtysa, skrzyżowanie do dojazdu nieruchomości po lewej stronie.

Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych.

brak

Ad. 5 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2018 rok.

Przew. Rady- przedstawił opinię wspólnego posiedzenia Komisji, które pozytywnie zaopiniowało po analizie i uzasadnieniu na posiedzeniu projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok.

Wobec braku uwag i głosów w dyskusji Rada przystąpiła po odczytaniu uchwały do głosowania uchwały – *projekt stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu*
Uchwała nr 190/XLIII/18 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok została podjęta jednogłośnie przy ustawowym składzie 15 radnych i obecnych na posiedzeniu 13 radnych.

Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet dla przewodniczącego organu wykonawczego jednostek pomocniczych Gminy Ciepłowody.

Przew. Rady- przedstawił opinię wspólnego posiedzenia Komisji, które pozytywnie zaopiniowało po analizie i uzasadnieniu na posiedzeniu projekt uchwały w sprawie

ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet dla przewodniczącego organu wykonawczego jednostek pomocniczych Gminy Ciepłowody.

Wobec braku uwag i głosów w dyskusji Rada przystąpiła po odczytaniu uchwały do głosowania uchwały – *projekt stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu*

Uchwała nr 191/XLIII/18 w sprawie w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet dla przewodniczącego organu wykonawczego jednostek pomocniczych Gminy Ciepłowody została podjęta jednogłośnie przy ustawowym składzie 15 radnych i obecnych na posiedzeniu 13 radnych.

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru podatku rolnego, od nieruchomości, leśnego w drodze inkasa.

Przew. Rady- przedstawił opinię wspólnego posiedzenia Komisji, które pozytywnie zaopiniowało po analizie i uzasadnieniu na posiedzeniu projekt uchwały w sprawie poboru podatku rolnego, od nieruchomości, leśnego w drodze inkasa.

Wobec braku uwag i głosów w dyskusji Rada przystąpiła po odczytaniu uchwały do głosowania uchwały – *projekt stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu*

Uchwała nr 192/XLIII/18 w sprawie w sprawie poboru podatku rolnego, od nieruchomości, leśnego w drodze inkasa została podjęta jednogłośnie przy ustawowym składzie 15 radnych i obecnych na posiedzeniu 13 radnych.

Ad. 8 usunięto z programu

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie miejscowości Jakubów.

Przew. Rady- przedstawił opinię wspólnego posiedzenia Komisji, które pozytywnie zaopiniowało po analizie i uzasadnieniu na posiedzeniu projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie miejscowości Jakubów.

Wobec braku uwag i głosów w dyskusji Rada przystąpiła po odczytaniu uchwały do głosowania uchwały – *projekt stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu*

Uchwała nr 193/XLIII/18 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie miejscowości Jakubów została podjęta jednogłośnie przy ustawowym składzie 15 radnych i obecnych na posiedzeniu 13 radnych.

Ad. 9 a Oświadczenie w przedmiocie wniosku Posła na Sejm RP Jarosława Sachajko o podjęcie uchwały w sprawie chwilowego wstrzymania przekazywania naliczonych środków pieniężnych dla Izb Rolniczych do chwili podjęcia przez Sejm RP poprawki do ustawy z dnia 14 grudnia 1995 r. o Izbach Rolniczych.

Przew. Rady- odczytał treść oświadczenia wskazanego w pkt 9a.

Wobec braku uwag i głosów w dyskusji Rada przystąpiła po odczytaniu oświadczenia do głosowania oświadczenia – *oświadczenie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.*

Oświadczenie nr 1/18 w sprawie w przedmiocie wniosku Posła na Sejm RP Jarosława Sachajko o podjęcie uchwały w sprawie chwilowego wstrzymania przekazywania naliczonych środków pieniężnych dla Izb Rolniczych do chwili podjęcia przez Sejm RP poprawki do ustawy z dnia 14 grudnia 1995 r. o Izbach Rolniczych zostało podjęte przy 12 głosach za, 1 głosie wstrzymującym przy ustawowym składzie 15 radnych i obecnych na posiedzeniu 13 radnych.

Ad. 10 Przedstawienie sprawozdania z działalności SPZOZ- GOZ w Ciepłowodach za 2017 r.

Pani Bogumiła Kołkowska Zawada- Kierownik SPZPOZ- GOZ przedstawiła sprawozdanie z działalności Ośrodka Zdrowia w Ciepłowodach za 2017 r. w załączeniu do protokołu nr 8.

Przerwa

Posiedzenie opuściła radna H. Konowalczuk i radny Edward Kwik- obecnych 11 radnych.

Ad. 11 Przedstawienie sprawozdania z działalności GOKiP w Ciepłowodach za 2017 r.

Posiedzenie opuściła radna Giergiczna- obecnych 10 radnych

Pani Edyta Zielonka- Dyrektor GOKiP w Ciepłowodach przedstawiła sprawozdanie z działalności GOKiP w Ciepłowodach za 2017 r. w załączeniu do protokołu nr 9.

Radny D. Cieślik- zapytał czy te wszystkie imprezy jak Biesiada Wielkanocna, Przegląd Bożonarodzeniowy odbywają się w ramach projektów pisanych w latach ubiegłych.

P. E. Zielonka- one były finansowane z projektów unijnych, projekt dotyczący Biesiady Wielkanocnej trwał rok, od zwrotu środków na konto musimy zachować 5 lat okresu trwałości projektu.

Radny D. Cieślik- mówi o tym, bo na ostatniej Biesiadzie wielkanocnej został przywołany do przemyśleń aby coś zmienić w tej Biesiadzie. Proponuje z uwagi na mały udział szkoły w tych imprezach, aby zachęcić prężnie działające zespoły teatralne (w przedszkolu i szkole), to też może mieć wpływ na większą frekwencję mieszkańców, bo z roku na rok jest ich coraz mniej. Również działa w szkole chór, który ma osiągnięcia, coraz więcej dzieci do niego należy, warto jest ich też promować na takich imprezach.

P. E. Zielonka- podkreśliła, że w wielu imprezach uczestniczą dzieci ze szkoły, były prowadzone rozmowy co do występów dzieci ale przy tej Biesiadzie Wielkanocnej nie do końca nam pasowała formuła, ale jak będzie taka wola i chęci co do występów i P. Dyrektor się zgodzi, to w przyszłym roku uwzględnią to, bo przecież robią imprezy dla mieszkańców.

Radny D. Cieślik- zapytał czy jest możliwość zmiany terminu Biesiady Wielkanocnej.

P. E. Zielonka- podkreśliła, że wcześniej ta impreza odbywała się w Niedzielę Palmową i atmosfera była nieciekawa, wcześniej jest okres wielkiego postu, a jest to impreza biesiadna ludzie mają się weselić, radować, raczej jest to okres kiedy nie wypada tego organizować, musi się odbywać po świętach.

Radny D. Cieślik- nawiązał do corocznej imprezy Dnia Kobiet, które były we wcześniejszych latach organizowane, gdzie panie mogły przyjść napić się kawy, czy herbatki, miały miejsce przy stole. Od pewnego czasu już tak nie jest, panie siedzą w rzędach jak w kinie, okrojona jest ta impreza, dlatego chciałby zapytać czym to jest spowodowane, czy jako gmina nie możemy się pokazać i ugościć te panie w inny sposób symbolicznym ciastem i kawą przy stołach.

P. E. Zielonka- takie są wytyczne przy planowaniu budżetu, po prostu starają się zmniejszać koszty ale jak będzie taka wola to przy planowaniu budżetu będzie wnioskować o zwiększenie środków.

Ad. 12 Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2017 w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej.

Pani Ewa Trasper- p.o. Kierownika OPS przedstawiła ocenę zasobów pomocy społecznej za rok 2017 w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej w załączeniu do protokołu nr 10.

Ad. 13 Przedstawienie sprawozdania z działalności ZWiK za 2017 rok.

Pan Ireneusz Szuszkiewicz- Kierownik ZWiK przedstawił sprawozdanie z działalności ZWiK w Ciepłowodach za 2017 r w załączeniu do protokołu nr 11.

Przew. Rady- podziękował za przedstawienie sprawozdań.

Ad. 14 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

brak

Ad. 15 Zapoznanie z pismami wpływającymi do Rady Gminy.

Przew. Rady – odczytał podziękowanie z Urzędu Miejskiego w Czersku za udzieloną pomoc finansową przekazaną na usuwanie skutków nawałnicy, która przeszła w nocy z 11/12 sierpnia 2017 roku przez tereny gminy Czersk.

Ad. 16 Wolne wnioski i informacje.

Ad. 17 Odpowiedzi na wolne wnioski.

Radna E. Lepka- podziękowała i pogratulowała P. Kierownik i pracownikom GOKIP tak prężnie działającej jednostki, bogatą ofertę i poświęcenie. Poinformowała, o nagrodzie od Prezydenta Miasta Wrocławia dla Pana Michała Turyńskiego za osiągnięcia sportowe, z czego możemy się cieszyć.

P. E. Zielonka- poinformowała o nagrodzie dla Państwa Malinowskich o włączeniu do ogólnopolskiej sieci markowych gospodarstw i produktów regionalnych Mamy więcej ciekawych ludzi, którzy naszą gminę rozślawiają.

P. T. Markowska- poinformowała, że Starostwo Powiatowe pozyskało dodatkowe środki na remonty dróg. W związku z tym jak dostaną środki dodatkowe na budowę chodnika w Jaworku, to planowane na ten cel środki zostaną przekazane na inne zadania o które wnioskowały gminy, liczy, że zostanie podpisana umowa na kontynuację budowy chodnika w Ciepłowodach. Poinformował, że co roku zgłasza wnioski o remonty dróg, ale w związku z różnicą w kosztach ich remontów, zawsze wybierane są inne drogi, a uzasadnieniem odmowy jest informacja, że na te nie ma czasu już na zrobienie dokumentacji, mają zaplanowane inne drogi. (droga ze Stolca do Kamieńca, na którą wystąpiono o dodatkowe środki)

Poinformowała o działaniach w zakresie remontów ubytków w drogach, które są wykonywane, dlatego sygnalizuje i prosi o cierpliwość w tym zakresie.

Uczestniczyła w sesji Rady w Ziębicach, gdzie poruszony był temat nowych obowiązków jakie spadają na sołtysów w związku z szacowaniem szkód łowieckich, wspominaliście o podjętych działaniach z waszej strony, zachęca do kontaktowania się z nimi w tej sprawie.

Radny D. Cieślik- w nawiązaniu do uczczenia 100 rocznicy Odzyskania Niepodległości, miało się odbyć spotkanie, które się nie odbyło w związku z tym chce się podzielić przemyśleniami, chciałby aby koło GOKU i młyna na murze utworzyć mural związany z tym świętem z wykorzystaniem naszego herbu.

Jako Przewodniczący Rady Rodziców wystąpił z inicjatywą do P. Dyrektor, która ich wspiera i za co jej dziękują, zaprosili w maju do szkoły harcerzy, jest pomysł aby w przedszkolu utworzyć małych harcerzy chcemy aby ta grupa zuchów w przedszkolu powstała już we wrześniu a 11 listopada po uroczystości chcielibyśmy im wręczyć chusty i nadanie im kolorów. Podziękował za wsparcie i pomoc P. Dyrektor Beacie Lupie.

P. Wójt- mur koło GOKU jest nasz, koło młyna jest własnością Spółdzielni Chłopskiej. Nie widzi przeszkód aby taki mural powstał, tylko kto miałby to robić. Co do harcerzy i zuchów popiera inicjatywę, z chęcią uhonorują ich 11 listopada.

Radny Cieślik- wykonawcą będą zdolni rodzice i uczniowie ze szkoły, którzy by się zaangażowali w tą sprawę.

P. Dyrektor Beata Lupa- doprecyzowała wypowiedź radnego D. Cieślika, podkreślając, że to nie będą tylko dzieci z przedszkola ale także dzieci z klas I-III.

Radny D. Cieślik- zapytał w kwestii sprzedaży starego autobusu szkolnego, której termin był do 15 kwietnia, taki termin wskazał na ostatniej sesji P. Sekretarz, dzisiaj jest już 27 kwiecień i do dnia dzisiejszego stoi ten autobus, zapytał czy on będzie sprzedany.

P. Wójt- wyjaśnił, że autobus zostanie sprzedany, jest wyłoniony chętny po negocjacjach cenowych. Firma wyłoniona została zawieszona, wznowiła działalność pod inną nazwą. Faktura została wystawiona wraz z umową sprzedażowa i wysłana, do nabywcy, który po uiszczeniu gotówki, do 10 maja ma odebrać autobus.

Radny D. Cieřlik- zawnioskował o usunięcie krzaków koło mostu przy wjeździe do Dobrzenic z uwagi na bezpieczeństwo tam się poruszających, temat był już zgłaszany, miało to być wykonane.

P. Wójt- potwierdził, że temat zostanie załatwiony.

P. Marian Kozyra- potwierdził to co wcześniej Pani T. Markowska powiedziała. Te zmiany są zrobione po to, że obecnie będziemy wykonywać remonty czy budowy za 20% wartości inwestycji. Miejmy nadzieję, że nasz wniosek w sprawie budowy chodnika będzie zrealizowany.

P. E. Jaroszek- sołtys wsi Kobyla Głowa- poinformowała, że od 1 kwietnia weszła w życie nowa ustawa, która nałożyła na sołtysów bardzo dużo obowiązków, krótkie terminy na oszacowanie szkód. Każdy z nas pracuje, ma rodzinę, szkód jest bardzo dużo, już wpłynęły pierwsze wnioski. Te nowe obowiązki wiążą się też z dużą odpowiedzialnością, za to odpowiadamy własnym majątkiem za błędy, które wynikną w trakcie. Gmina Ziębice podejmuje kroki aby coś z tym zrobić, my też z P. Wójtem mieliśmy spotkanie, po którym napiszemy petycję, choć nie wie czy przyniesie to jakiś skutek, ale też myśli, że nie tylko oni to napiszą. Gmina Ziębice zaprosiła telewizję, będzie spotkanie w Krzelkowie, prosi o przekazanie informacji sołtysom, kto może powinien wziąć udział w tym spotkaniu, wyrazić swoje stanowisko co do tej ustawy, bo zaczynają się problemy, sołtysi zaczynają rezygnować ze stanowiska, z tego co wie pierwsza rezygnacja u nas już wpłynęła, to jest przykre., nie powinno to tak wyglądać, jest to funkcja społeczna ale nie na zasadzie pełnej materialnej odpowiedzialności i naszego zdrowia. Jest potrzeba aby się tematem zająć, zachęca do spotkania w Krzelkowie aby zająć stanowisko i coś z tym zrobić.

Zapytała w kwestii złożenia rezygnacji sołtysa, zgodnie ze statutem czy to obowiązuje od dnia złożenia tej rezygnacji.

P. Wójt- wybory zgodnie ze statutem zostaną zorganizowane w terminie 14 dni od rezygnacji z tego co pamięta.

Przew. Rady- nie wie czy te prawa nie są w pewnym stopniu ograniczone (pobór podatków)

P. Wójt- jak będą rezygnacje wpływały, to wyjaśnimy to co do szczegółów. Nie mamy na to najmniejszego wpływu, rozumie sołtysów, bo często ze strony samorządu nie mają pomocy, często z innych organów, tak jak P. Sołtys powiedziała, odnośnie tych nowych nałożonych obowiązków może nie chodzi tyle o pracę, co o odpowiedzialność, więc to szanuje.

Potwierdził, że tak jak zadeklarował na spotkaniu z sołtysami taki list intencyjny zostanie przygotowany, podobnie jak list do samorządów o poparcie, jest to jak najbardziej cel słuszny, czy to coś przyniesie nie wie ale niech sołtysi walczą. Uważa, że ta inicjatywa, która wyszła od sołtysów, jest słuszna i jak najbardziej zasadna. Sama rezygnacja z dnia na dzień niczemu dobremu nie służy, z odpowiedzialności się Państwo nie zwolnią, a problem spadnie na gminę, bo trzeba będzie przygotować wybory sołtysa, który praktycznie są już za pasem. Nie chce tego oceniać, zobaczymy co życie pokaże.

Ad. 18 Zakończenie sesji.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady zamknął XLIII sesję Rady Gminy Ciepłowody o godz. 12²⁰.

Protokółował

Jadwiga Bartusiak

Przewodniczył

Przewodniczący Rady Gminy

Jacek Wolski